
 
Verslagen van de werkgroepen  
werkjaar 2022 en planning 2023: 
 
Verslag werkgroep grotduiken (WGD): 
 
De Werkgroep Grotduiken bestaat zoals alle andere werkgroepen van het VVS uit vrijwilligers van 
verschillende clubs. Op die manier proberen we voor de duikers een verbindende factor te zijn. 
Onze missie is om een club overstijgend platform te bieden voor informatie en vaardigheden die je 
duiken veiliger maar ook leuker maken. We vullen die missie in door enkele malen per jaar 
activiteiten te plannen voor alle VVS-grotduikers. We vergaderen enkele malen per jaar (meestal 
online maar soms toch eens centraal in de VVS-Unit in Vilvoorde of een andere centrale plek) om 
plannen te maken om onze missie te laten slagen.  
 
Evaluatie werking  2022 
De werkgroep grotduiken bestaat momenteel  uit 10 leden en kwam in 2022 drie maal samen.  
§ 15/02  verbondshuis, 6 aanwezigen 
§ 04 juni via Teams, 5 aanw. 
§ 24 nov via Teams, 5 aanw.  
 
Belangrijk agendapunten: 

• de legale mijnen veiliger maken. 
• de verzekering van gastduikers uit het buitenland. 
• het nieuw mailadres voor het beheer van de 

duiksleutels: sleutelbeheer.wgd@speleovvs.be. 
• het intern reglement. 

Voorzitter:   Alain Dobbelaere 
Secretaris:  Dirk Deroo 
Werkgroepleden: Frederic De Brauwer, Erik De Groef, Patrick Moortgat, Herman Peeters, Dirk 
Roelandt, Rick van Dijk, Raf van Staeyen en Randy Verlinde  
Via mails en de WGD messenger groep werden: 

• verdere afspraken gemaakt. 
• verslagen opgevolgd. 
• dringende zaken opgelost.  

  
Activiteiten 2022   
Het grotduikweekend te Mont. 22-23-24 april 2022, kende een groot succes.  
We organiseerden ook een viertal workshops en duik gerelateerde avondanimatie. Tijdens 
dit weekend leerden we veel van elkaar en hadden we een gezellig weekend in de gîte. 
Onze stand van de WGD op de speleologische dagen kende weinig succes, het doelpubliek was niet 
aanwezig.  
Ons doel, de werkgroep beter bekend maken en promoten om mensen warm maken om aan te 
sluiten bij de werkgroep, werd niet bereikt.   



Verder werden enkele buitenlandse trips opengesteld voor andere VVS duikers. Ook dit kende 
weinig succes.   
 
Planning 2023: 
Onze doelstelling blijft dezelfde. 
 
Activiteiten 2023 

• Federatieduik te Rhisnes 
• Duik/speleo/workshops weekend te Mont. 

  
Zie je het ook zitten om mee te denken en/of de handen uit de mouwen te steken, stuur een 
mailtje naar wgd@speleovvs.be . 
  
Verslag Dirk Deroo 
 
Verslag Spéléo Secours 
 
Opleidingen 2022: 

• 3/9: oefening voor de grotduikers in Rhines 
• 14 en 15 mei: herhaling van technieken aan de rotsen van Chaleux en brancardage-oefening 

in de Galerie des Sources 
• 22 oktober: technische module 5 in de Trou de l’Eglise 
• In april gingen 5 spoedartsen stagelopen in Roemenië 

 
Interventies: 
Geen noemenswaardige interventies in 2022.  
 
Planning 2023: 

• Pasen of Pinksteren 2023: grote slotoefening van de opleidingscyclus in het buitenland 
• Oefening duikers: in de loop van september 2023, datum nog vast te leggen. Niet-duikers 

mogen ook aanwezig zijn als ondersteuning aan oppervlakte 
• Bijscholing kaders: 24 april 2022 

 
Man/vrouwschappen: er kunnen op dit moment 93 mensen worden ingezet met verschillende 
specialisaties zoals o.m. equipement, brancardage, duiken, desobstructie, medisch, telefonie, 
administratie, enz. 
 
Annette Van Houtte (afgevaardigde VVS bij Commissie Spéléo-Secours UBS) 
 
Verslag 2022 werkgroep ondergrondse foto- en videografie 
 
Guido De Keyzer en Erik Claes namen deel aan een fotoweek in de “Doubs”, voorafgaande het UIS 
congres in de Haute Savoie 2022. Organisatorisch heel goed geregeld door de plaatselijke speleoclub 
van Montrond-le-Chateau. De Grotte de Crotot, Trou du Pic, Grotte des Vermondans, Vieu Foille 
werden door de fotografen  aangepakt.  
Op de Speleologische Dagen 2022 was de WOFV aanwezig met een workshop tijdens de 
spreekbeurten op zondag. Erik De Groef organiseerde de proclamatie van de tweede foto en 
filmwedstrijd tijdens dit evenement. Ook maakten beide verantwoordelijken van de WOFV  foto’s en 
filmpjes voor promotie. De filmpjes werden gepost op het YouTube kanaal van het VVS 



https://www.youtube.com/@verbondvanvlaamsespeleolog4046  
Abonneer je om een melding te krijgen van alle nieuwe filmpjes en digirama’s.  
De winnaar van de fotowedstrijd, WOFV-lid Thomas Hadermann, schreef een artikel in de 
decembereditie van de Spelerpes over zijn belichtingstechniek ‘lightpainting’. 
 
Na drie pogingen werd dan eindelijk  op 16 oktober 22 een eerste grottocht met de WOFV-leden 
gerealiseerd in de Sainte-Anne. 
Ook tijdens de Interclub 2022 in de Lot was een klein ploegje bijna dagelijks aan het fotograferen in 
de grotten. 
Via de WOFV Facebook-groep kan men foto's, filmpjes en verslagen communiceren. 
Ook al het internationale foto- en filmnieuws wordt hier weergegeven. 
 
Planning voor 2023  
Wegens het succes van de fotoweek in de Doubs willen we ook onze WOFV-leden hiermee laten 
kennismaken in 2023.   
Ook de binnenlandse foto- en film grottochten zullen we blijven plannen.  
Workshops in het verbondshuis te Vilvoorde. 
 
Wij vragen de VVS-leden met interesse voor onderwater of ondergronds videografie en 
ondergrondse fotografie zich kenbaar te maken via wofv@speleovvs.be. 
 
Verslag Erik Claes en Erik De Groef 
 
Verslag VVS Webteam 2022  
 
In de missie van het VVS Webteam (zie VVS-website / Werkgroepen / Webteam) staat dat we de 
nodige tools en oplossingen opzetten met de beschikbare middelen: mensen (tijd), budget en reeds 
beschikbare oplossingen op het wereld wijde web of eigen ontwikkeling. 
In 2022 was het middel "tijd" beperkt. Hierdoor werd er door het VVS Webteam niet veel 
gerealiseerd. 
 
De werkzaamheden van het webteam in 2022 beperkten zich in hoofdzaak tot het onderhouden van 
onze website en applicaties. Wel werd er al gekeken naar en een opstart gemaakt van het opzetten 
van een andere cloudplatform voor de digitale samenwerking binnen het VVS. Hiervoor is de keuze 
op Google Workspace gevallen (kunnen we gratis gebruiken via Social Ware). 
 
In 2022 hebben we ook ondersteuning geboden aan het meer bekend maken van het VVS op sociale 
media (Facebook-pagina & Instagram) 
 
Planning 2023: 
 
De prioriteiten voor 2023/2024 liggen op de volgende zaken: 

• Afwerking opzet van Google Workspace en migratie van alle werkgroepen naar Google 
Workspace. 

• Gebruik gaan maken van een bestaand platform voor het versturen van onze nieuwsbrieven. 
Het doel hiervan is niet enkel een beter uitziende nieuwsbrief te krijgen, maar ook zicht 
krijgen op hoeveel de nieuwsbrief gelezen wordt en welke items er gelezen worden. 

• Nieuwe applicatie/oplossing voor ons ledenbeheer. 
• Een andere oplossing voor onze inschrijvingsformulieren. 
• Volledige vernieuwing van onze website. 

 



Uiteraard blijven we in 2023 het VVS mee ondersteunen in haar werking met de alle bestaande en 
nieuw geïmplementeerde oplossingen. 
 
Kennen jullie iemand in jullie club die mee kan werken aan de prioriteiten voor 2023/2024 of onze 
website en/of sociale media inhoudelijk mee wenst te beheren? Breng ons dan met die personen in 
contact. We zoeken niet alleen technische profielen, maar ook mensen die mee kunnen denken over 
de structuur/lay-out van onze website en deze nieuwe structuur mee kunnen implementeren en/of 
de website inhoudelijk mee beheren. We kunnen extra hulp zeer goed gebruiken. 
Kandidaten kunnen jullie aanmelden via webteam@speleovvs.be. 
 
Met al je vragen, wensen en opmerkingen over/voor de website en applicaties kan je steeds terecht 
bij de webmaster via het contactformulier op onze website of per e-mail:  webteam@speleovvs.be. 
 
Verslag Wim Janssen 
 
Verslag materiaalbeheer 2022 
 
In 2022 zijn er 11 ontleningen geweest, waarvan 10 voor verbondsactiviteiten (cursussen, jonge 
grotters). 
Er is hierbij een verlies gedaan van 1 karabijnhaak, 1 plaket en de white bord benodigheden. 
 
Er is 400m 9mm touw op ouderdom afgescheven en vervangen door 400 m nieuw touw. 
Ook is er voor 150m Dynema vervangen, van de touwtjes en assen; dit eveneens op ouderdom 
afschrijving. 
 
Er is ook een multi-functionele tent aangeschaft van 3 x 4,5 m. 
Alsook diverse herstel en onderhoudswerken uitgevoerd, zoals bv.: het vervaardigen van 
transportboxen voor de percolators.  
 
Planning 2023: 
Aanschaf tweede tent 
Banner voor de jongeren 
 
Verslag Ivo Vandermeulen 
     
 
Verslag redactieraad  (Spelerpes 2022) 
 
Verslag Spelerpes 2022  
Begin 2022 telde onze redactie 6 leden: Marc Swolfs (cartoonist), Guido De Keyzer (lay-out), Eddy 
Driesen, Christopher Peeters, Erik De Groef (redactie) en Ivan Herbots (vertalen en nalezen).  
Op het einde van 2022 telden we nog steeds 6 leden al was er een kleine verschuiving gebeurd: we 
verwelkomden Sarah Linders (nalezen en vertalen van teksten) en zijn blij om nog steeds te kunnen 
rekenen op Marc Swolfs (cartoonist), Guido De Keyzer (lay-out), Christopher Peeters, Erik De Groef 
(redactie) en Ivan Herbots (vertalen en nalezen). 
De eerste editie van 2022 was een speciale editie over slechts één ‘droog’ onderwerp: de Fosse aux 
Ours. Hierbij werd de redactie grotendeels overgelaten aan de auteurs van het artikel. De 
decembereditie moest dan eigenlijk de grotduikers wat meer aanspreken, maar de meeste artikels 
waren nog niet klaar en zo werd het een gewone gevarieerde december editie. Toch hebben jullie 
(hopelijk) iets ongewoons opgemerkt. We zorgden namelijk voor een uitbreiding van onze 
gebruikelijke meertalige inhoudstabel. In plaats van enkel de titels van de artikels te vertalen 



maakten we een ‘abstract’ of korte inhoud van al onze artikels in zowel het Frans als het Engels. Dit 
was namelijk gevraagd door enkele buitenlandse abonnees. Sommige abstracts kregen ook een QR-
code mee die gelinkt was naar de website van het VVS waar het volledig vertaalde artikel kon gelezen 
worden.  
 
Beleidsplan 2023 
Qua beleidsplan voor 2023 hopen we zoals steeds twee edities klaar te krijgen in juni en december. 
Hoewel al twee jaar opgenomen in ons beleidsplan, is er nog steeds geen ‘bestuurderscolofon’ 
verschenen in de Spelerpes, deze zou alle bestuursleden met hun functie en contactgegevens, 
evenals de contactgegevens van de VVS-werkgroepen bevatten. Ook een incidentenprotocol – over 
wat je moet doen in geval van een speleo ongeval- zou handig zijn om op papier beschikbaar te 
hebben. Het doorzoekbaar maken van een database met Spelerpessen staat eveneens op onze 
wishlist. Hiervoor zullen we echter beroep moeten doen op externe hulp om dit verwezenlijkt te 
krijgen. We hopen deze zaken in 2023 toch te realiseren.  
Ten slotte herhalen we graag wat we verleden jaar vroegen: om zoveel mogelijk te vermijden dat 
artikels ‘zoek’ geraken bij één overwerkte multi-taskende redacteur, vragen we dat auteurs hun 
artikel naar twee mailadressen van de redactie sturen. Met andere woorden zoals dat steeds gebeurt 
rechtstreeks naar hun uitverkoren redacteur, maar daarnaast ook in cc naar het algemeen e-
mailadres van de Spelerpes, namelijk spelerpes@speleovvs.be. We vragen de auteurs ook om zoveel 
mogelijk de foto’s reeds van hun legende te voorzien via de bestandsnaam van die foto’s. We krijgen 
bijvoorbeeld liever een foto binnen met als bestandsnaam ‘Erik Claes – Wringen door de 
grotingang.jpg’ dan ‘DSC5478.jpg’ want in dat laatste geval moeten we sowieso de auteur opnieuw 
contacteren om te weten te komen wie de maker was van de foto en wat er precies op te zien is. 
 
Verslag Erik De Groef 
 
Werkingsverslag Commission Protection et Acces 2021 (Karstbescherming) 
  
De werkgroep Karstbescherming van de UBS (Commission Protection et Accès) ontwikkelde in 2022 
geen zichtbare activiteiten. De werkgroep kwam het afgelopen jaar ook niet bij elkaar. Op 4 juli werd 
de werkgroep op de hoogte gebracht dat onbekenden opnieuw een stuk uit de poort van de Grotte 
d'Eprave hadden gezaagd. Ondertussen is de poort hersteld. 
 
Planning 2023: 
Voor 2023 staan er voorlopig geen initiatieven gepland. 
 
Verslag Kris Carlier 
 

WSV-COP 2022 

 
In oktober 2021 hebben we na enkele moeilijke jaren de langstlopende cursus A kunnen afsluiten. 
Aangezien er in 2020 en 2021 geen nieuwe cursus A werd opgestart was het meer dan voor de hand 
liggend dat er in 2022 een nieuwe cursus A moest komen. Zoals verwacht waren er meer 
inschrijvingen dan er plaatsen waren. En aangezien we deze enthousiaste speleologen niet wilden 
teleurstellen kwam Marnix met een creatieve oplossing. De jongerenbegeleiders, die ook docent zijn 
bij de WSV-COP, zouden de jongeren die zijn ingeschreven voor de cursus A opleiden tijdens de 
jongerenweekends. Ook de docenten van de WSV-COP waren bereid een tandje bij te steken en en 
enkele cursisten meer toe te laten dan gewoonlijk. Gelukkig kunnen we nog een beroep doen op een 
grote groep vrijwilligers docenten die zich weer 5 en meer weekends hebben vrijgemaakt voor deze 
cursus. Drie opleidingsweekends, een oefenweekend en het examenweekend in februari. De 



jongeren sloten aan bij het oefenweekend en het examenweekend. Het was een grote gezellige 
groep en de jongeren voelden zich al snel thuis.  
Alle curisten en docenten hebben zich niet enkel ingezet tijdens de weekends maar ook buiten de 
officiële weekends werd er veel geoefend, om er enkel te noemen: De Boulderburght te Eindhoven, 
de kelders van de basiliek van Koekelberg, de zolder van Walter, en als kers op de taart de pas 
ingerichte watertoren van Cascade.  
Zo veel enthousiasme heb ik zelden meegemaakt. Maar het resultaat was er ook. Alle deelnemers 
aan het examen waren geslaagd! Een dikke proficiat aan allen. En een dank aan alle docenten, 
jongerenbegeleiders, weekendverantwoordelijken, kookploeg, VVS-administratie en de twee 
trekkers van deze cursus Ruud en Roan. 
 
Op 1 maart is er een vergadering van de WSV-COP. Op de agenda staat ook Brevet B 2023, het 
vervolg op Brevet A . Zodra de data bekend zijn zullen we ze publiceren. 
 
Verslag Karl Willems 
 
Verslag bestuursorgaan 
 
Het belangrijkste voor 2022 was dat we opnieuw volop konden genieten van onze hobby en sport 
zonder beperkingen of noodzaak om WC-papier te hamsteren. Het VVS bloeide en beleefde een 
mooi 2022. 
 
Het werkjaar startte beloftevol met drie nieuwe bestuursleden: Luc Leman, Christopher Peeters en 
Serre Servaes. Erik De Groef, Eddy Driesen en Johan Glibert werden herverkozen. 
Tijdens de volgende bestuursvergadering werd Eddy Driesen verkozen als voorzitter, Erik De Groef 
werd secretaris en Luc Leman penningmeester. Guido De Keyzer, Wim Janssen, Christopher Peeters 
en Serre Servaes werden gewone bestuursleden. Spijtig genoeg bleven de ideeën uit de Ronde van 
Vlaanderen en Visie 2030 een dode letter en dienden er zich geen medewerkers voor het bestuur 
aan die kleine taken op zich zouden nemen.  
 
Christopher heeft een analyse gemaakt van de verschillende dingen die mislopen en een plan van 
aanpak voorgesteld onder de naam “VVS 2.0”. De eerste stappen hierin zijn reeds gezet, maar dit zal 
sowieso een werk van lange adem worden. Dit zal dus ook verdergezet worden in 2023. Ondertussen 
lukte het al wel om met vele medewerkers vanuit de clubs en de werkgroepen de Speleologische 
Dagen (SD) te organiseren. Doordat velen hun eigen steentje bijdroegen werd het een draagbare last 
voor het bestuur en waren de SD geslaagd. 
 
Gezien ons spaargeld met de dag minder opbrengt (en zelfs waarde verliest) werd het plan opgevat 
om een beleggersprofiel op te laten stellen om te bekijken hoe we ons spaargeld kunnen beleggen. 
Er werd nog niet gekozen voor een specifiek beleggingsfonds omdat het zinloos is om ons geld vast te 
zetten zonder eerst na te denken over welke doelen we willen bereiken, zowel op de korte als de 
lange termijn en hoe we onze financiële strategie moeten bepalen in functie daarvan. 
 
Een nieuw sportdecreet (=wetgeving voor sportfederaties en clubs) ‘Uittreksel Strafregister’ kwam in 
voege op 1 februari 2023. Het bestuur mandateerde de federatie API om de clubs te informeren en 
te ondersteunen en om ook de uittreksels op te vragen van de meerderjarige medewerkers in de 
werkgroepen (vnl. WSV en Speleo Jongeren). Gezien aan elk nieuw meerderjarig lid dat meer dan 
eenmaal per jaar met minderjarigen in contact komt (tijdens opleidingen, gidsingen, gezinsdagen of 
andere activiteiten) weliswaar slechts eenmalig het uittreksel moet opgevraagd worden (opgevraagd 
en ingekeken, maar niet bewaard), is dit een extra taak die opgevolgd zal worden door de federatie 
API. 



 
We waren ook meer actief op sociale media voor promotionele berichten. Zo postten we berichten, 
foto’s en (‘verborgen’) filmpjes via ons YouTube kanaal en de Facebook groep voor de leden en 
maakten we voor de buitenwereld een Facebook pagina, Instagram account en plaatsten we filmpjes 
publiek op ons YouTube kanaal. Mogelijk volgen in 2023 ook TikTok en andere sociale media 
platformen. In 2023 zullen we analytische software gebruiken om onze nieuwbrieven beter te 
kunnen aanpassen aan wat de leden boeit. Daartoe moeten nog eerst verschillende mogelijkheden 
onderzocht worden door het VVS Webteam. 
 
Terwijl er nagedacht werd hoe we de speleologie in Vlaanderen nog meer kunnen promoten, werd 
het VVS gecontacteerd door twee televisiezenders (PlattelandsTV en VTM) om mee te werken aan 
hun programma’s. Na overleg met de programmamakers en de verzekering dat het doel van de 
programma’s louter educatief is, beslisten we om al zeker mee te werken met één van deze 
progammamakers. De verdere afwikkeling en draaidagen zullen in 2023 vallen.  
 
Na het ongeval in de Herault werd beslist dat er een actieplan moet komen zodat leden die  
soortgelijke incidenten meemaken weten wat te doen nadat ze de Speleo-Secours hebben 
gewaarschuwd. Zo snel mogelijk het bestuursorgaan op de hoogte brengen, zodat een persbericht 
kan voorbereid worden, zal een belangrijk punt zijn. Dit actieplan zal in 2023 uitgewerkt worden.  
 
Gedurende het jaar werd duidelijk dat naast een voltijdse job en gezinsleven de cumul federatie API, 
lid van verscheidene werkgroepen en secretaris een vrij zware taak is. In de nasleep van een zaak gaf 
eerst Erik wegens een vertrouwensbreuk met het bestuur zijn ontslag als secretaris. Eddy zette later 
een stap opzij als voorzitter en gaf uiteindelijk ook zijn ontslag als bestuurslid. Erik nam hierna zijn 
taak van secretaris opnieuw op. Er stond daarenboven niemand te springen om voorzitter te worden, 
dus leidde de ontslagnemende secretaris van dan af ook de vergaderingen. Johan gaf zijn ontslag om 
medische redenen. Ook Wim gaf (reeds vroeger) aan dat hij zich wegens tijdsgebrek niet meer 
herverkiesbaar zou stellen. Hij zal wel actief blijven voor het VVS in de Werkgroep Webteam. Guido’s 
mandaat loopt af, hij stelt zich wel herverkiesbaar. Eriks mandaat loopt nog tot 2024 en gezien het 
bestuur onder het wettelijke minimum van 5 dreigt te komen, zal hij zijn functie blijven uitvoeren tot 
de AV voor vervanging kan zorgen.   
 
Ondanks de herhaalde oproepen voor meer kandidaten, zullen we het nieuwe werkjaar aldus starten 
met slechts het statutaire minimum van 5 bestuursleden. Vijf bestuursleden met heel veel goeie 
ideeën om het VVS in een positieve atmosfeer en op een ethisch verantwoorde manier te laten 
leven, groeien en bloeien.  
We hopen dan ook dat velen zich geroepen zullen voelen om mee te werken aan dit prachtige 
project. 
 
Verslag Erik De Groef 


